
Jaarverslag 2021  

De coronacrisis is nog niet voorbij. Bij het schrijven van dit jaarverslag zitten we wederom in een 
lockdown. Echter, de stichting Vrienden Behoud Lijsterengh heeft niet stil gezeten. 

Op het einde van 2020 heeft het bestuur de contacten met de raadsfracties nog eens aangehaald een 
netwerk onder de gemeentelijke ambtenaren opgebouwd. Eerst met Peter Prins en later met zijn 
vervanger Jelte Bloemzaad. Deze contacten zijn heel belangrijk omdat na het aannemen van de 
Kadernota de gemeente de Omgevingsvisie 2035 gaat opstellen. Die Omgevingsvisie is een uitermate 
belangrijk document, omdat de keuzes die daarin staan vele tientallen jaren de ruimtelijke 
ontwikkeling van Rhenen zal gaan bepalen. 

Voor en tijdens de raadsvergaderingen over de Kadernota heeft het bestuur de raadsfracties bestookt 
met mails en zelfs voorstellen voor amendementen gedaan. Dat is niet onopgemerkt gebleven. Maar 
als we realistisch zijn moeten we vaststellen dat dit niet veel heeft opgeleverd. 

In de maanden daarna heeft de gemeente Rhenen alle inwoners benaderd d.m.v. een ansichtkaart 
om mee te doen aan de burgerparticipatie op weg naar het opstellen van de Omgevingsvisie.  De 
gemeente publiceerde haar inspraakprocedure  en nodigde haar burgers uit om deel te nemen. Deze 
procedure omvat de fases: onderzoeken, opstellen van drie visies, toetsen en vaststellen. 

De stichting heeft iedere moment van inspraak benut. Op elk moment was de stichting 
vertegenwoordigd met een of meerdere personen. Tot ons grote genoegen hebben we, tijdens die 
bijeenkomsten, meerdere mensen uit onze achterban ontmoet. 

We zijn zelfs nog een stap verder gegaan. We hebben als stichting zelf een Omgevingsvisie op 
hoofdlijnen opgesteld. Deze hebben we naar B&W, alle raadsleden en -volgers gestuurd en naar de 
ambtelijke werkgroep die de Omgevingsvisie voorbereid. Daarnaast hebben we in alle Rhenense 
brievenbussen een folder laten vallen met de oproep aan alle inwoners om zich bij ons aan te sluiten 
en zich daarmee achter onze ideeën te stellen. U hebt als trouwe achterban per mail de beknopte 
versie van onze Omgevingsvisie ontvangen. 

Van de raadsfracties van de PCR/Groenlinks, D’66 en Rhenens Belang kregen we zeer positieve bijval. 
Ook van de PvdA kregen we een bericht dat men zich in hoofdlijnen kan vinden in onze 
Omgevingsvisie op hoofdlijnen. Van de andere fracties hebben wij helemaal niets mogen vernemen. 
Ook B&W heeft zich niet laten horen. Na lang aandringen bij de ambtenaren mochten we een 
presentatie geven over onze Omgevingsvisie.  Na afloop kregen we positieve reacties. Men voelde 
zich zelfs geïnspireerd.  

De stichting heeft in het hele inspraaktraject van de gemeente geparticipeerd: uitspraken 
aangedragen die in een bepaalde versie van een visie thuishoren, toetsen van visies aan 
contextscenario’s enz.  Op deze manier hebben we het geluid van onze achterban laten horen.  

Wat het eindresultaat is weten we op dit moment nog niet. Maar zodra de gemeente haar visies 
publiceert kunnen we daar meer over zeggen. 

Bij het opstellen van onze Omgevingsvisie op hoofdlijnen hebben we o.a. gebruik gemaakt van een 
tweede onderzoek dat studenten van de WUR voor ons hebben gedaan. Zij hebben deze keer 
gekeken waar er in de gemeente Rhenen mogelijkheden zijn voor woningbouw. Maar dan met 
respect voor de natuur, de landbouw en behoud van de traditionele woonkernen. 

Ook dit jaar heeft onze gids Kees de Heer ( in samenwerking met het Geopark Utrechtse Heuvelrug, 
Gooi en Eemland ) twee excursies verzorgd door ons prachtige Koerheuvelgebied. Bij beide 
wandelingen waren naast vele belangstellenden ook wethouders aanwezig.  



Er zijn geen formele wijzigingen in de samenstelling van het bestuur. Wel kunnen we melden dat, na 
onze oproep vorig jaar, het bestuur de versterking heeft gekregen in de persoon van Felix Faassen. Hij 
zal een tijdlang met ons meelopen om zo voor zichzelf te bepalen of hij definitief zal toetreden tot het 
bestuur. Wij zijn daar zeer tevreden over. 

Het was, m.n. door de ontwikkelingen rond de Omgevingsvisie, een druk jaar. Maar het was wel zeer 
dankbaar werk. Het volgende jaar zal niet anders zijn, is onze inschatting. 

 


